
 

Voor u ligt de eerste nieuwsbrief van de nieuwe regio in 
2015. Niet onbelangrijk is het feit dat per 1 januari 2015 
vijf gemeenten in de Krimpenerwaard gefuseerd zijn tot 
1 gemeente: de gemeente Krimpenerwaard. Met de 
ingang van dit nieuwe jaar is voor wat betreft de regio 
direct gestart in lijn met de voorgestelde werkwijze voor 
de nieuwe regio. Zo wordt er gewerkt op basis van de vijf 
vastgestelde inhoudelijke programma’s en zal ook de 
communicatie niet meer plaatsvinden vanuit ISMH enerzijds en De Nieuwe Regio 
anderzijds. Met ingang van het nieuwe jaar communiceren we met u vanuit één 
entiteit: Regio Midden-Holland, de nieuwe regio. Natuurlijk moeten er nog veel 
zaken geregeld en uitgewerkt worden, u leest hierover verderop in de nieuwsbrief. 
Dit laat onverlet dat mijn belangrijkste boodschap in deze nieuwsbrief is dat Regio 
Midden-Holland, de nieuwe regio net als de gemeente Krimpenerwaard nu echt 
van start is gegaan! 

 
Nadat in het najaar uiteindelijk alle raden akkoord zijn gegaan met de voorstellen 
van de nieuwe regio is de afgelopen periode hard gewerkt aan een beschrijving van 
de nieuwe organisatie en daaraan gekoppeld een reorganisatievoorstel van de 
huidige samenwerking in het ISMH. In december 2014 is dit reorganisatievoorstel 
door het Algemeen Bestuur van het ISMH vastgesteld en is de OR om advies 
gevraagd. Na deze belangrijke mijlpalen in de besluitvorming was er alle aanleiding 
om ook de raden weer bijeen te roepen. Natuurlijk over stand van zaken en proces, 
maar vooral ook over de inhoud. In deze nieuwsbrief leest u een uitgebreide 
terugkoppeling van de diverse discussietafels die deze avond door bijzonder veel 
raadsleden bezocht werden. De grote belangstelling zegt iets over uw 
betrokkenheid bij regio-Midden-Holland, de nieuwe regio en ik hoop u dan ook bij 
toekomstige avonden wederom te ontmoeten. 

 
Voor de komende periode zal de aandacht gericht zijn op het afronden van de 
reorganisatie, waaronder de overgang van het personeel van ISMH naar de 
gemeenten. Tevens zal een governancemodel vastgesteld worden en zal de 
wijziging van de gemeenschappelijke regeling voorbereid worden, alsmede de 
uitgangspunten begroting 2016 en de benoeming van een (regio-)secretaris. 

 
In deze nieuwsbrief leest u ook over waar de regio actief aan de slag is, want de 
inhoudelijke ontwikkelingen staan niet stil. Zo is te noemen de motie met 
betrekking tot bodemdaling die is aangenomen in Tweede Kamer; de actualisatie 
van de kantorenstrategie; de actualisatie van het woningbouwprogramma; de  
afspraken in het kader van het Deltaprogramma over de pilot in de 
Krimpenerwaard en de LEADER Westelijke Veenweiden 2015-2021. 
 

Kortom er is voldoende werk aan de winkel, maar de winkel van Regio Midden-

Holland is geopend! 
 

Dr. M. Schoenmaker 

Voorzitter Regio Midden-Holland, de nieuwe regio  
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Impressie raadsledenavond 

Na de vorige raadsledenbijeenkomst op 16 juni 2014, 

werd het hoog tijd om raadsleden uit de regio 

Midden-Holland te informeren over de nieuwe 

regionale samenwerking. Op 2 februari vond dan ook 

een nieuwe raadsledenavond plaats.  

In juni 2014 is verandermanager Joost Bernsen 

aangesteld als secretaris a.i. van de regio Midden-

Holland, met de opdracht om de nieuwe regionale 

samenwerking te organiseren.  Inmiddels heeft dit 

geleid tot een beschrijving van de nieuwe 

samenwerking en een voorstel tot reorganisatie van 

de bestaande organisatie.  

 

De raadsledenavond van 2 februari had een grote 

opkomst. Aanwezig waren 104 raads- en 

collegeleden. 

De avond begon met een introductie door Milo 

Schoenmaker met een update over het proces en 

kaders voor de raden. Daar werd ook de film de 

Kracht van Midden-Holland vertoond, gebaseerd op 

de gelijknamige koersnotitie van de portefeuille-

houders Groene Hart, RO en Volkshuisvesting met 

inbreng van inbreng geleverd vanuit verkeer en 

vervoer en economie (REO). De avond ging verder 

vooral over de inhoud. Raadsleden konden kiezen uit 

twee van zes discussietafels. De nieuwe 

samenwerking in de regio is nu echt van start onder 

de naam ‘Regio Midden-Holland, de nieuwe regio’.  

 
Tafel Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt 

Bij de tafel Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt 

Midden-Holland informeerde de wethouder EZ 

Gouda, mw. Daphne Bergman, de raadsleden in twee 

drukbezochte gespreksrondes   over het programma 

Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt. Dit 

programma, vastgesteld door vrijwel alle 

gemeenteraden van Midden-Holland, heeft als doel 

het vestigings-, werk- en opleidingsklimaat van het 

gebied Midden-Holland te versterken. De gemeenten 

laten zich hierbij leiden door de actuele inzichten en  

mogelijkheden zoals het rapport ’Economische 

kansen voor het Groene Hart’ (Buck Consultants, 21 

januari 2015) naar voren heeft gebracht en 

regionaal gemaakte ruimtelijke afspraken in de 

Ruimtelijke Agenda Midden-Holland en de 

koersnotitie ‘Kracht van Midden-Holland’.  

 

Bij de uitvoering van het programma Economie, 

Onderwijs en Arbeidsmarkt zetten de gemeenten 

strategisch in op bijvoorbeeld afspraken over de  

ontwikkeling van detailhandel, bedrijventerreinen 

en kantoren en kansrijke projecten met omliggende 

gemeenten en regio’s zoals het convenant met 

Alphen-Gouda-Woerden. Zij zoeken daarbij naar 

(nieuwe) netwerken met het bedrijfsleven en het 

onderwijs. Vanuit de raadsleden werd het belang 

van een goede afstemming met onderwijs en 

bedrijfsleven nadrukkelijk onderschreven. Het is 

onze morele plicht om ons ervoor in te zetten dat 

onze kinderen worden opgeleid voor werk waar 

vraag naar is. Raadsleden vroegen ook aandacht 

voor de kennis die er al is bij verschillende 

instanties die op het terrein van onderwijs-

arbeidsmarkt-werken. Zij bepleiten verder voor het 

aanbrengen van focus en richting in de uitvoering 

van het programma Economie, Onderwijs en 

Arbeidsmarkt. “Niet alles kan tegelijk, zeker niet als 

we het goed willen doen”. 

 

Tafel Ruimte en Wonen  

Wethouder mw. Ria Boere (Krimpenerwaard, v.m. 

voorzitter portefeuillehoudersoverleg Ruimtelijke 

Ordening/Groene Hart/Volkshuisvesting) heeft de 

raadsleden in twee drukbezochte tafels 

geïnformeerd over de hoofdlijnen van het 

programma Ruimte en Wonen en een impressie 

van bereikte resultaten tot nu toe. Ook ging zij in 

op de uitdagingen die er liggen voor de gezamenlijk 

optrekkende gemeenten. De onderwerpen Wonen 

en het Deltaprogramma kwamen daarbij 

ruimschoots aan bod. Zij stond kort stil bij de basis 

van het programma Ruimte en Wonen, namelijk de 

Ruimtelijke Agenda Midden-Holland en de  

http://www.regiomiddenholland.nl/Nieuws/Raadsledenavond+2+februari+2015/default.aspx


koersnotitie De Kracht van Midden-Holland.  

De gestelde vragen van de raadsleden raakten met 

name het onderwerp Wonen. Zo werd ingegaan op 

de verhouding tussen lokale en het regionale 

woningbouwprogramma, de aanleiding tot de 

actualisatie van het regionale 

woningbouwprogramma, de relevantie van een 

zichtbare en consequente lobby van onze regio 

Midden-Holland richting bijvoorbeeld Provinciale 

Staten, de rol van gemeenteraden en het maken van 

een verbinding tussen lokale woonvisies en de 

Regionale Agenda Wonen Midden-Holland. 

Daarnaast is aandacht gevraagd voor tijdige en 

zorgvuldige afstemming tussen Wonen en 

ontwikkelingen in het Sociaal Domein. 

Tafel Sociaal Domein 
Tijdens deze sessies is een presentatie gegeven over 
de stand van zaken in Midden-Holland met 
betrekking tot de transitie en transformatie van de 
Jeugdhulp en van de Wet maatschappelijke 
ondersteuning. Hiernaast is ingegaan op de taken 
van de regionaal opererende uitvoeringsorganisatie 
Netwerk Sociaal Domein Midden-Holland (NSDMH). 
Tenslotte is kort aandacht besteed aan de thema’s 
Passend Onderwijs, Inrichting Vervoer, 
Maatschappelijke ondersteuning, Beschermd Wonen 
en Volksgezondheid.  

 
Tijdens de bespreking zijn de volgende onderwerpen 
aan de orde gekomen: 

 Er is een achterstand van betalingen door de 

Sociale Verzekeringsbank (SVB) aan zorgverleners 

op basis van een persoonsgebonden budget. De 

gemeenten in Midden-Holland hebben tijdig de  
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gegevens 

verstrekt, 

maar de SVB 

loopt tegen 

een  

achterstand aan.  

 Momenteel wordt een ‘objectief verdeelmodel 

Jeugd’ ontwikkeld. Het ziet ernaar uit dat op 

basis de beschikbare informatie, alle 

gemeenten in Midden-Holland flink gekort 

gaan worden op hun zorgbudget. De regio zal 

hierop actie ondernemen. 

 De gemeenten in Midden-Holland gaan sturen 

op de kwantiteit en kwaliteit van de geleverde 

ondersteuning/zorg op basis van 

sturingsinformatie. De gemeenteraden worden 

hier binnenkort uitgebreid over geïnformeerd.  

 Het realiseren van de transformatie Jeugd en 

Wmo zal jaren duren. Gemeenten zullen hier 

regie op voeren, kennis over ontwikkelen en 

resultaatgericht inkopen en afrekenen. 

 

Tafel Verkeer en Vervoer: Regionaal Verkeers- en 

Vervoersplan (RVVP)  

Wethouder Kees de Jong, voorzitter van het 

regionaal portefeuillehoudersoverleg verkeer en 

vervoer Midden-Holland, heeft tijdens een tweetal 

tafels de raadsleden geïnformeerd over het 

nieuwe Regionaal Verkeer- en Vervoerplan 

(RVVP). 

Hij lichtte toe dat de gemeenten uit Midden-

Holland samen met gemeenten Alphen aan den 

Rijn en Woerden werken aan een nieuw RVVP dat 

het oude RVVP uit 1995 zal vervangen. Bij de 

totstandkoming zijn ook maatschappelijke 

organisaties en vertegenwoordigers uit het 

bedrijfsleven betrokken.  

Hij verduidelijkte dat het RVVP bestaat uit een 

drietal volgtijdelijk op te leveren onderdelen: het 

strategisch kader, de beleidsvisie en het  

uitvoeringsprogramma. De onderwerpen waar in 

het RVVP op ingegaan wordt betreffen regionale 

mobiliteitsvraagstukken en/of lokale 

mobiliteitsvraagstukken die vragen om een 

regionale oplossing. Het gaat nadrukkelijk niet om 

lokale onderwerpen of allesomvattendheid.  

Het strategisch kader en de aanpak werden goed 

ontvangen.  

De gekozen schaal en de regionale opgaven waren 

herkenbaar. De voorzitter gaf aan dat de aard van 

het strategisch kader maakt dat de onderwerpen 

                    3 



in deze fase nog betrekkelijk abstract zijn. Concrete 

projecten met een gedeeld gezamenlijk regionaal 

belang komen in het uitvoeringsprogramma aan de 

orde. Bij de aanwezigen bleek daarnaast behoefte te 

zijn aan het tussentijds meenemen van de raden. 

Naar aanleiding daarvan is inmiddels besloten dat de 

raden ook betrokken worden bij de deelproducten 

die het RVVP vormen, middels 

raadsledenbijeenkomsten en consultatie.  
 
Tafel Natuur, Water en Recreatie 

Beide tafels werden goed bezocht. De voorzitter 

zette uiteen hoe dit nieuwe programma tot stand is 

gekomen, welke resultaten inmiddels al zijn behaald 

via netwerksturing en lobby.  

Voorbeelden daarvan zijn lobby’s naar de provincie 

over het beleid Ecologische Hoofdstructuur, naar de 

VNG over Slappe Bodem en naar de Tweede Kamer 

over de relatie tussen bodemdaling en natuur in 

relatie tot het Deltaprogramma (dijkversterking en 

zoetwatervraagstukken). Vervolgens werd ingegaan  

op de samenwerking in de regio en nieuwe 

onderwerpen die binnen het programma kunnen/

zullen worden opgepakt. De door de voorzitter 

beantwoorde vragen van de raadsleden gingen over 

hoe zij betrokken blijven, wie de koers bepaalt, wat 

naast beleidsresultaten feitelijke resultaten zijn, de 

relatie met de provincie en hoe de 

verantwoordingsstructuur van het programma eruit 

ziet.   

 Impressie raadsledenavond 

Tafel proces en betrokkenheid gemeenteraden 
In twee ronden wordt in de raadszaal een 
levendige discussie gehouden over de 
betrokkenheid van de raden en het verloop van 
het proces van de vorming van de nieuwe 
regionale samenwerking. Beide ronden zijn druk 
bezet met raadsleden uit alle gemeenten. In het 
plenaire deel was door burgemeester 
Schoenmaker, voorzitter Regio Midden-Holland, al 
de stand van zaken geschetst. Door de 
verandermanager Joost Bernsen wordt dit in een 
korte presentatie nog wat verder uitgediept, 
toegespitst op de rol van de raden.  
 
Als discussiepunten komen aan de orde 
 Hoe ziet u uw eigen rol bij de samenwerking? 
 Verantwoording lokaal versus regionaal? 

 Wie is verantwoordelijk voor een 
regionale radenbijeenkomst? 

 Draagt discussie tussen verschillende raden bij 
aan de samenwerking? 

Uit de discussie komen de volgende punten naar 
voren: raadsleden stellen regionale conferenties 
op prijs maar willen via een klankbordgroep wel 
ook zelf bij de voorbereiding betrokken zijn. Deze 
conferenties hebben een informerend karakter. 
Discussie tussen raadsleden van verschillende 
gemeenten draagt bij aan meer begrip voor 
elkaars standpunten en de gevolgen daarvan in de 
regionale samenwerking. Deze vorm kan niet de 
verantwoording en informatieplicht van het eigen 
college richting de raad vervangen. Algemeen 
gevoel is ook dat raden graag aan ‘de voorkant’ 
betrokken worden.  
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De afgelopen tijd heeft de bestuurlijke kerngroep 

van het Platform Slappe Bodem intensief gewerkt 

aan betrokkenheid van politiek Den Haag bij de 

bodemdalingsproblematiek. Deze inspanningen 

hebben vruchten afgeworpen. Op 27 november 

2014 heeft de Tweede Kamer met een ruime 

meerderheid ingestemd met een motie om 

oplossingen voor het probleem van de slappe 

bodems te inventariseren. 

 

De motie was ingediend door kamerlid Eric Smaling 

van de SP samen met SGP en PvdA. PVV, CDA, CU, 

SGP, Kuzu&Ozturk, D66, GroenLinks, PvdA, PvdD en 

SP hebben vóór gestemd. In de motie verzoekt de 

Tweede Kamer de regering om samen met 

provincies, gemeenten, waterschappen, 

kennisinstellingen en het bedrijfsleven te 

inventariseren welke oplossingen noodzakelijk zijn 

voor het probleem van de slappe bodems en 

bodemdaling, waarbij kennisdeling, 

kennisontwikkeling en oplossingen voor de lange 

termijn centraal staan. 
 
Het is nu aan het ministerie van Infrastructuur en 
Milieu om uitvoering te geven aan deze motie. De 
bestuurlijke kerngroep volgt de ontwikkelingen 
nauwlettend. Dat doet de kerngroep onder de 
leiding van een nieuwe voorzitter. Op 11 december 
2014 heeft Jan Vente zijn voorzitterschap a.i. van  

het Platform Slappe Bodem overgedragen aan  

Hilde Niezen, sinds juni 2014 wethouder van Gouda. 

 

Jan Vente (wethouder Bergambacht, nu 

Krimpenerwaard) heeft sinds begin 2014 de rol van 

voorzitter op zich genomen, vanwege de 

gemeenteraadsverkiezingen en de daaruit 

voortvloeiende functiewisselingen. Onder zijn 

voorzitterschap is de in 2013 ingezette koers naar 

een meer integrale benadering van de 

bodemdalings- en zettingsproblematiek voortgezet. 

Daarbij zijn ook resultaten geboekt: de 

langgewenste herijking van het Gemeentefonds 

(cluster Riolering en Reiniging) is een feit en de 

inzet om de landelijke politiek bewust te maken van 

de bodemdaling werd beloond met het aannemen 

van de motie Smaling. 

 Aanbesteding/inkoop individuele hulpmiddelen Wmo 

Over de afgelopen jaren hebben de Midden-

Hollandgemeenten gezamenlijk contracten gesloten 

met drie leveranciers voor de huur van individuele 

hulpmiddelen Wmo. Te denken valt aan 

scootmobielen, rollators, driewielfietsen, tilliften, 

etc. De huidige contracten eindigen van rechtswege 

aan het einde van 2015. Het regionale Bestuurlijk 

Overleg Sociaal Domein heeft besloten opnieuw als 

Midden-Holland gemeenten gezamenlijk te gaan 

aanbesteden. Aan de regionale inkooporganisatie 

Netwerk Sociaal Domein Midden-Holland (NSDMH)  

wordt de opdracht verstrekt dit proces te trekken in 

nauwe afstemming met de regiogemeenten en de 

Regio Midden-Holland.  

Daartoe vond op 12 februari 2015 een regionale 

ambtelijke startbijeenkomst plaats waarin de 

processtappen zijn verkend. Op basis daarvan 

worden acties ondernomen, waarbij ook de inhoud 

van de toekomstige contracten wordt besproken. 

Het streven is om dit proces einde 3e kwartaal 2015 

te hebben afgerond, zodat implementatie in de 

laatste maanden van dit jaar kan plaatsvinden. 

Motie bodemdaling aangenomen 

http://www.slappebodem.nl/Nieuws/Motie-bodemdaling-aangenomen/
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LEADER staat voor ‘Liaison Entre Actions de 
Développement de l’Économie Rurale’. Het is een 
Europees subsidieprogramma dat de bewoners 
inspireert om hun leefomgeving te helpen 
ontwikkelen. Het doel van LEADER is het versterken 
en verder ontwikkelen van de leefbaarheid en de 
economie op het platteland. Op Europees, Rijks en 

provinciaal 
niveau zijn de 
prioritaire 
thema’s 
benoemd 
waarvoor een 
subsidie kan 
worden 
aangevraagd via 
een op te stellen 
plan van aanpak  

genaamd Lokale Ontwikkelingsstrategie (LOS). Op 

basis van de LOS wordt bepaald of het gebied in 

aanmerking komt voor deze Europese subsidie.   

Het beoogd werkgebied voor het toekomstig 

LEADER-programma is het westelijk 

veenweidegebied, wat behoort tot het Zuid-

Hollandse deel van het Groene Hart; de kleine 

gemeenten/kernen in de Alblasserwaard-

Vijfherenlanden, de Krimpenerwaard en in Gouwe 

Wiericke.  

Een werkgroep is vanaf zomer 2014 actief om die 

LOS op te stellen, in samenwerking en afstemming 

met vele partijen in het gebied. In de periode maart 

– mei 2015 kan de LOS worden ingediend bij de 

provincie, waarna een beoordelings- en 

besluitvormingsproces volgt dat medio oktober 

2015 beslag krijgt. Valt dit goed uit, dan kunnen 

projecten vanuit het gebied worden ingediend.  

 Actualisatie regionale kantorenstrategie 

De gemeenten in Midden-Holland werken met de 

regionale kantorenstrategie Midden-Holland. Eén 

van de hoofdpunten van die in 2008 opgestelde 

strategie is dat nieuwe grootschalige 

kantorenontwikkelingen in Gouda zullen 

plaatsvinden. De strategie is geactualiseerd in 2011 

en 2012.  

De gemeenten in Midden-Holland buigen zich de 

komende maanden gezamenlijk over de door de 

provincie gevraagde aanpassing van de regionale  

kantorenstrategie.  

Die aanpassing is nodig op grond van het nieuwe 

ruimtelijk kader, namelijk de provinciale Visie 

Ruimte en Mobiliteit (VRM). Met het 

inwerkingtreden van de VRM per 1 augustus 2014 

geldt dat nieuwe ruimtelijk kader als basis voor de 

beoordeling van bestemmingsplannen bij de 

beoordeling van werklocaties voor 

bedrijventerreinen, detailhandel en kantoren.  

Vorming LEADER-gebied Westelijke Veenweiden  

 Nieuwe afspraken RO met provincie 

Sinds 2011 heeft de provincie Zuid-Holland 

procesafspraken met regio’s en gemeenten op het 

gebied van ruimtelijke ordening. Het 

procesconvenant RO was aan vervanging toe na de 

vaststelling van de Visie Ruimte en Mobiliteit en de 

provinciale Verordening Ruimte. De regio’s in Zuid-

Holland hebben bij navraag door de provincie 

aangegeven behoefte te hebben aan nieuwe 

afspraken. De vernieuwde procesafspraken zijn 

vastgelegd in een bestuurlijke brief van  

Gedeputeerde Staten, ter vervanging van het oude 

convenant. De brief gaat in op de manier waarop de 

gemeenten en regio de provincie zullen betrekken 

bij ruimtelijke ontwikkelingen en andersom hoe de 

provincie de gemeenten en regio zal betrekken bij 

ruimtelijk beleid. Belangrijk element hierin zijn de 

Bestuurlijke Tafels Ruimte, het overleg van de 

portefeuillehouders Ruimte van Midden-Holland 

met de gedeputeerde Ruimte dat circa 2 keer per 

jaar plaatsvindt. 

http://www.zuid-holland.nl/onderwerpen/economie-energie/werklocaties/
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Vanuit een kwaliteitsambitie en wens tot 

positionering van de regio ten opzichte van 

omliggende regio’s en gemeenten hebben de 

samenwerkende gemeenten in Midden-Holland de 

Regionale Agenda Wonen Midden-Holland 

opgesteld. Daartoe zijn op regionaal niveau zijn 

afspraken gemaakt over monitoring van de 

realisatie van woningbouwplannen en van 

toekomstige woningbouwplannen.  

Nieuwe bestemmingsplannen, wijzigingen of 

herzieningen van woningbouwplannen in 

bestemmingsplannen worden regionaal getoetst. 

Dat gebeurt volgens het door de gemeenten 

ontwikkelde Regionaal Afwegingskader 

Woningbouw Midden-Holland.  

Door op die manier nauw samen te werken voldoen 

de gemeenten ook aan de provinciale belangen 

zoals die in de Verordening Ruimte (Provincie Zuid-

Holland) zijn genoemd.  

Als een plan volgens die samenwerkingsafspraken 

regionaal is besproken en afgestemd, is daarmee 

voldaan aan de eerste trede van de Ladder voor 

Duurzame Verstedelijking.  

Vanaf eind 2014 werken de gemeenten intensief 

samen aan de actualisatie van het 

woningbouwprogramma. Dit is nodig omdat de 

provincie andere procesvereisten hanteert. 

 Huisvestingswet 2014 

Per 1 januari 2015 is de Huisvestingswet 2014 in 

werking getreden.  De Huisvestingswet 2014 gaat 

uit van de vrijheid van vestiging. Het belang daarvan 

is, volgens deze wet, het tegengaan van 

onevenwichtige en onrechtvaardige effecten van 

schaarste aan goedkope woonruimte. Er kan ook 

sprake zijn van urgentie.  Gemeenten kunnen regels 

stellen voor de woonruimteverdeling van goedkope 

huurwoonruimten door middel van een 

Huisvestingsverordening.  Gemeenten moeten  

daarbij aan een aantal voorwaarden voldoen en 

rekening houden met de bepalingen van de 

Huisvestingswet 2014 en het woonbeleid van de 

provincie Zuid-Holland zoals dat is vastgelegd in de 

Visie Ruimte en Mobiliteit.   

Op regionaal niveau komen de ontwikkelingen rond 

de Huisvestingswet 2014 terug bij de regionale 

woonvisie Midden-Holland en worden besproken in 

het programma Ruimte en Wonen regio Midden-

Holland. 

Actualisatie woningbouwprogramma 

 Agenda Ruimte 2015 vastgesteld  

Na het vaststellen van de provinciale Visie Ruimte 

en Mobiliteit en de Verordening Ruimte is eind 

2014 de Agenda Ruimte 2015 vastgesteld. In de 

agenda staat welke programma’s en projecten de 

provincie in samenwerking met belanghebbenden 

waaronder gemeenten in het kader van de VRM wil 

gaan uitvoeren. De Agenda Ruimte bevat dan ook 

een overzicht van doelstellingen in de regio  

Midden-Holland, bijvoorbeeld over windenergie, 

ruimtelijke adaptatie en gebiedsprofielen 

ruimtelijke kwaliteit. In overleg met de regio 

(portefeuillehouders Ruimte en Wonen) worden 

afspraken gemaakt over de uitvoering, onder meer 

via de Bestuurlijke Tafel Ruimte. In de loop van 

2015 wordt de Agenda Ruimte 2015 in 

samenwerking met de regiogemeenten herzien. 

http://www.zuid-holland.nl/onderwerpen/ruimte/visie-ruimte/
http://ladderverstedelijking.minienm.nl/#ladder
http://ladderverstedelijking.minienm.nl/#ladder
http://wetten.overheid.nl/BWBR0035303
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Midden-Holland heeft in de afgelopen jaren flink 
ingezet op het Deltaprogramma Rijnmond-
Drechtsteden. Veel maatregelen die voortkomen uit 
het inmiddels vastgestelde Deltaprogramma komen 
moeten genomen worden in de Krimpenerwaard. 
Dat is reden om de dijken rond de Krimpenerwaard 
extra onder de loep te nemen. Het 
Hoogheemraadschap van Schieland en de 
Krimpenerwaard voert in de komende maanden 
samen met de gemeente en anders partijen de Pilot 
Krimpenerwaard uit.  
Dit is een onderzoek naar (ruimtelijk en financieel) 
instrumentarium voor dijken voor de lange termijn. 
De uitkomst moet een advies zijn dat voor 
dijkversterkingen in heel Nederland te gebruiken is 
en wordt verwacht rond oktober van dit jaar. Via 
het regionale overleg van de portefeuillehouders 
Ruimte en Wonen worden de gemeenten op  

de hoogte gehouden. 
Meer informatie is te vinden op de website van het 
Hoogheemraadschap voor Schieland en de 
Krimpenerwaard.  

Pilot Deltaprogramma Krimpenerwaard krijgt vorm 

 Tijdspad 

Gezamenlijke vergadering regionaal platform en AB ISMH: 
 Vaststellen governancemodel 

 Vaststellen uitwerking punten van wijziging gemeenschappelijke regeling 

 Uitgangspunten begroting 2016 

 Benoeming (regio-)secretaris 

maart 
2015 

april  
2015 

Overgang personeel ISMH naar gemeenten 

Gezamenlijke vergadering regionaal platform en AB ISMH: 
 Uitgewerkt voorstel wijzigingen gemeenschappelijke    regeling 

 Begroting 2016 

 Voorlopige begrotingswijziging 2015 

juni   
2015 

najaar 
2015 

Besluitvorming in gemeenten over wijziging   
gemeenschappelijk regeling 

Ruimte en Wonen Economie, Onderwijs en 
Arbeidsmarkt 

Sociaal domein Verkeer & vervoer Natuur, water, &       
recreatie 

http://www.schielandendekrimpenerwaard.nl/werk-in-uitvoering/bouwen-aan-sterke-waterkeringen/pilot-ruimtelijk-instrumentarium-dijken/nieuws/nieuwsbericht-rid
http://www.schielandendekrimpenerwaard.nl/werk-in-uitvoering/bouwen-aan-sterke-waterkeringen/pilot-ruimtelijk-instrumentarium-dijken/nieuws/nieuwsbericht-rid

